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Bóna Zoltán polgármester szeretettel köszönti a meghívottakat, a kedves vendégeket, az 
intézmények vezetőit, és a Polgármesteri Hivatal dolgozóit. Külön szeretettel köszönti Pánczél Károly 
országgyűlési képviselő urat, Ács Sándor urat, a DTV Zrt. vezérigazgatóját és Király Richárd urat a 
Ráckevei Rendőrkapitányság vezetőjét.   
Elsőként néhány mondatban összefoglalja az elmúlt év eseményeit, majd ismerteti a várható 
eseményeket, ezt követően felkéri vendégeit, hogy a Dunavarsányt érintő szükséges információkat 
osszák meg a jelenlévőkkel.  
Három részre bontja beszámolóját, ami a szociális területet, a pénzügyi helyzetet és a fejlesztéseket 
érinti. 
Szociális téren többet kellett segíteni a polgártársakon, mint az előző években, lényegesen növelni 
kellett a különböző támogatásokra fordítandó összegeket. Ezek a gyermekvédelmi támogatásban, 
temetési segélyben, idősek egyszeri támogatásában, óvodáztatási támogatásban, gyes kiegészítésben és 
lakásfenntartási támogatásban, időskorúak járulékában, ápolási díjban, közgyógyellátásban, 
szennyvízkedvezményben, illetve hulladékszállítási kedvezményben realizálódtak. Ezek a tételek több 
tízmilliós nagyságrendben szerepeltek a költségvetésben. Reménység szerint elég lesz a forrás, hogy a 
2012-es évben is megmaradjon a támogatási rendszer. 
2012. február 15-én megalkotta az Önkormányzat a költségvetési rendeletet, amelyben néhány 
módosítást eszközöltek a várható helyzetre való tekintettel. Ezek összefoglalva: az átmeneti segély 
éves összegét 50.000 forintra emelték, bevezették a fűtési támogatást, amely a rezsi kiegészítésére 
szolgálna, a rendkívüli gyermekvédelmi támogatás gyermekenként adható összegét 20.000 Ft-ról 
40.000 Ft-ra emelték, valamint a gyes kiegészítést 4000-ről 5000 Ft-ra. Nem hangos a sajtó és a 
híradás manapság arról, hogy a szociális szférában bármilyen összegszerű emelésről legyen szó az 
önkormányzatoknál. Dunavarsány a jobb lehetőségekkel bíró önkormányzatok közé tartozik. 
A 2011-es költségvetésről elmondja, hogy 789 millió forint volt az adóbevétel, a költségvetés 
főösszege 1,5 milliárd Ft volt. A legnagyobb kihívást az Önkormányzat számára a V8-as ügy végleges 
lezárása okozta, miután bírósági döntés értelmében 400 millió forintért kivásárolta az Önkormányzat a 
magánbefektetőt. A magánbefektető 1,4 milliárd forintot perelt, de a bíróság 400 millió forintban 
állapította meg a fizetendő összeget. Kb. 350 millió forintot fizetett ki a befektető 2004. év tájékán, és 
az inflációval növelten kellett a kárát megtéríteni. Ez hatalmas lehetőség Dunavarsánynak, mert így 
összességében 70 ha szabad földterület van az Önkormányzat birtokában, amely kevés településről 
mondható el. Mindemellett 150 millió forintot tudott az Önkormányzat törleszteni a folyószámla 
hitelkeretből az OTP irányába, köztisztviselői, közalkalmazotti elbocsátásra nem került sor. A Petőfi 
Klub bővítése, felújítása elkészült, sikeresen vett részt az Önkormányzat a csomópont kiépítésére kiírt 
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pályázaton. Hogy ez a beruházás mikor fog megvalósulni, ezt nem lehet tudni. Az állam vállalta a 
költségek 49 %-át, Dunavarsány pedig az 51 %-ot 80 millió forint összegben. Bár a kereszteződés nem 
Dunavarsány területén van, mégis ez a baleseti csomópont elsődlegesen az itt lakókat érinti. A 
pályázat lebonyolítása az állam feladata lesz. Az államtitkárság ezt az összeget elkülönítette a 
költségvetésében, de hogy a kivitelezés mikor indul meg arra nincs információ, de reméli, hogy ebben 
az évben elkészül a körforgalom. 2011-ben az ivóvízjavító pályázat II. fordulóját is megnyerték 400 
millió forint összegben, ennek kivitelezése remélhetőleg a nyár folyamán megkezdődik. A közvilágítás 
is bővítésre került a Forrás lakóparkban, illetve a Duna-part irányában, és a közutak karbantartására is 
sor került. Megvásárolta az Önkormányzat a régi posta épületet, valamint egy csoportszobával bővült, 
és így már tizenkét csoporttal működik az óvoda. Öt évvel ezelőtt csak 8 csoporttal működött az 
óvoda, most 12-vel. Az Önkormányzat próbálja tartani a lépést, megpróbált a törvényi 
kötelezettségeknek megfelelni, hogy a 3 éves gyermekek óvodai elhelyezést nyerjenek. A gazdasági 
válság, illetve az építőipar hanyatlása miatt a település demográfiai növekedése megtorpant, a 
lakosságszám növekedés lelassult. 2011-ben a Máltai Szeretetszolgálattal való együttműködési 
megállapodásban rögzítették a családi napközi indítását, amely kb. 2 héttel ezelőtt realizálódott, és 
önkormányzati támogatással a családi napközi elindult.  
A 2012. esztendő a változások éve lesz, mivel lényeges önkormányzati átalakítások várhatók. 2013-tól 
az Önkormányzattól a hatósági feladatok átkerülnek a járási központba. Dunavarsány a 
szigetszentmiklósi járáshoz fog tartozni Halásztelekkel, Szigethalommal, Tököllel, Dunaharasztival, 
Taksonnyal, Délegyházával együtt. Hogy milyen változásokat hoz a dunavarsányi lakosok életében az 
ügyintézés átkerülése, arra nincs pontos információ. Reménység szerint sok mindent, amit eddig itt 
kellett intézni, továbbra is a dunavarsányi hivatalon keresztül lehet, és végső aláírásra kerül 
Szigetszentmiklósra. További változás, hogy 2013. január 1-jétől állami fenntartású és állami 
működtetésű lesz az általános iskola az Erkel Ferenc zeneiskolával együtt, és valószínűleg a 
gyermekjóléti szolgálat is a járási hivatalhoz kerül. Dunavarsány kezelésében marad a kulturális élet, 
az önkormányzati feladatok ellátása, illetve az óvoda. Véleménye szerint bár első hallásra 
fájdalmasnak tűnnek ezek a változások, az ország és a nemzet jövője szempontjából fontos ezt 
végrehajtani, mivel hatalmas különbségek vannak az oktatás, nevelés tekintetében a különböző 
települések között. Nem biztos, hogy a pedagógiai programokról egy kisváros Képviselő-testületének 
kell határoznia. Mindenképpen fontos, hogy a járási együttműködés az önkormányzatokkal 
zökkenőmentesen valósuljon meg. 
Az általános iskola környékén a járda és a kerítés felújítása tervbe van véve, és a tornacsarnok 
padlózatát is rendbe kell tenni, ami több millió forintos beruházás. A létesítmény folyamatosan ázik 
alulról, ezért a teljes szigetelést és burkolatot cserélni kell. Reméli, hogy ez a beruházás 
zökkenőmentesen lebonyolódik a nyár folyamán, hogy iskolakezdéskor a tanulók és a pedagógusok 
egy megújult tornacsarnokot vehessenek birtokukba. A megvásárolt posta helyén közparkot alakítanak 
ki a posta épületének lebontását követően, és a dunavarsányi 56-osok tiszteletére egy emlékművel 
emlékeznek. Az emlékmű magánfelajánlásban kerül a parkba, és 2012. június 16-án, Nagy Imre 
egykori miniszterelnök és mártírtársai újratemetésének évfordulóján kerül a park átadásra. Két 
játszótér felújítása is szerepel a tervben, és egy játszótér létesítését támogatja az Önkormányzat. A 
Naprózsa lakópark lakosai létrehoztak egy alapítványt, ezt támogatják egy millió forinttal, hogy ott is 
kialakulhasson egy játszótér. Dunavarsányban azok az utak, ahol a közművesítés megtörtént már 
megfelelő minőségűnek mondhatók, viszont nagyon rossz a járdák állapota a főbb közlekedési utak 
mentén. Ezért közel 30 milliós összeget különítettek el a költségvetésben a járdák felújítására. Tervbe 
van véve a Vörösmarty utca, a Vasút sor és a Halász Lajosné utca egyik oldala, és a Gyóni Géza utca 
sarkától a Viola utcáig a járda kiépítése. Úgy tűnik, hogy az Egészségház parkolója kisebb az 
elvártnál, ezért az Egészségházzal szemben parkoló bővítésére kerül sor. Az ivóvízjavító pályázatot az 
idén lebonyolítják, bízik abban, hogy a körforgalom esetén is megvalósul a kivitelezés, és 
megterveztetik a kis vasúti átjáró sorompóval való ellátását, illetve gyalogátkelőhely létesítését is. A 
MÁV elzárkózott mindenféle beruházástól, így ha erre a beruházásra sor kerül, ez csak az 
Önkormányzat költségvetéséből valósítható meg. Az intézmények a korábbi létszámmal működnek, a 
státusszámokat nem kurtította meg az Önkormányzat, továbbra is számítanak az ott dolgozók 
munkájára. A költségvetésben továbbra is szerepel a civil élet támogatása, továbbra is felkínálják a 
polgároknak a szórakozási lehetőséget a kulturális programokkal, városnappal, szüreti bállal, stb. A 
szalóci együttműködés 10 éves lesz március 15-én, ennek kapcsán az ünnepségre és az azt követő 
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programokra szeretettel meghívja  a város polgárait. Megköszöni a figyelmet, és átadja a szót Pánczél 
Károly országgyűlési képviselő úrnak.  
 
Pánczél Károly országgyűlési képviselő köszönti a jelenlévőket, a fölkérésnek eleget téve négy 
törvényi változást szeretne ismertetni, melyek kifejezetten érintik az önkormányzatokat. A 
rendszerváltás óta az intézményfenntartói feladatokat, mint törvényi kötelezettséget az állam átadta az 
önkormányzatoknak, illetve 1990-ben megszűntek a járási hivatalok. Ezekben történik most változás, 
amely remélhetőleg olcsóbb is lesz az állam számára. Megszületett egy új törvény az 
önkormányzatokról, ebben az a legfontosabb elv, hogy költségtakarékos, feladatorientált 
önkormányzati rendszer jöjjön létre, és ebben az egyik lépcsőfok, hogy a 2000 fő alatti településeken 
nem lesz önálló polgármesteri hivatal. Önkormányzat lesz, választhatnak képviselő-testületet, de 
társulniuk kell egy más településsel. Lesz azért hivatal és benne ügyintéző, de nem fognak minden 
feladatot ellátni. Az ügyeket felveszik és egy társult településen lesz a konkrét ügyintézés. Pl. a 
közelben Áporkán kerül erre sor, ahol régóta komoly a kapcsolat Kiskunlacházával, vannak közös 
társulásaik. Ez a változás Dunavarányt nem érinti. A következő időszakban a hivatalok működéséhez 
az állam a konkrét feladatokhoz fog pénzt adni. Amennyiben az adott önkormányzat ennél több 
önkéntes feladatot vállal, ezt csak a saját bevételei terhére teheti meg. A gazdálkodási fegyelem 
érdekében sok változás történik a költségvetés elszámolásában, a beszámoló elfogadásában, illetve 
életbe lép a hitelfelvétel szigorítása. A működési hitel felvételére kormányengedélyre lesz szükség, 
mivel mindenki eladósodott Magyarországon, az önkormányzatok is. Ebből a szempontból is üdítő 
kivétel Dunavarsány, mert itt mindig volt annyi bevétel, amely az önrészhez fedezetet nyújtott. Az 
előző önkormányzati törvény 100 körüli önkormányzati feladatot írt elő, ez most leszűkült 20 kötelező 
feladatra. Úgy, mint településfejlesztés, településrendezés, településüzemeltetés, ide tartozik a 
köztemetők fenntartása, közvilágítás, helyi közutak, közparkok fenntartása, az egészségügyi 
alapellátás kötelező önkormányzati feladat lesz, környezet egészségügy, köztisztaság, óvodai ellátás, 
kulturális szolgáltatás, könyvtár, helyi közművelődés, szociális gyermekjóléti és gyermekvédelmi 
szolgáltatás, lakás- és helyiséggazdálkodás, helyi környezet- és természetvédelem, 
katasztrófavédelem, helyi adóval, gazdaságszervezéssel kapcsolatos feladatok, sport- ifjúsági ügyek, 
nemzetiségi ügyek, hulladékelszállítás. Az egészséges ivóvíz biztosítása és a csatorna továbbra is helyi 
feladat. Némileg szigorodnak az önkormányzati képviselőkkel szemben támasztott feltételek is a 
jövőben, például 2014 után a megválasztásukat követően a képviselőknek kötelezően részt kell 
venniük a kormányhivatal által szervezett képzésen. Évente legalább egy alkalommal be kell számolni 
és tájékoztatást adni a lakosságnak a tevékenységükről, az egyéni képviselők is lakossági fórumokat 
kell, hogy tartsanak. Az összeférhetetlenségben is történtek szigorítások, nem lehet majd helyi 
képviselő az, aki olyan állást tölt be, melyben kinevezését az országgyűléstől, kormánytól vagy 
kormány tagjától kapta, kormány, rendvédelmi szerv hivatásos tagja, más településen képviselő vagy 
polgármester, illetve a helyi önkormányzat által alapított gazdasági társulás ügyvezetésének tagja, 
megyei közgyűlés elnöke. Bevezették új fogalomként a méltatlanság fogalmát. Méltatlanság esetében 
a képviselő-testület határozattal dönthet, és visszavonhatják a képviselő megbízatását, ilyenre az előző 
törvényben nem volt mód, aki mandátumot szerzett, az gyakorlatilag - ha csak le nem mondott arról - 
nem veszíthette el. Most ez a méltatlanság fogalma bekerült a törvénybe. Akit eltiltottak a közügyek 
gyakorlásától, akit szabadságvesztésre ítéltek, akinek az állammal, önkormányzattal szemben 
köztartozása áll fenn, az méltatlanná válik a képviselőségre, vagy akinek olyan cége van, ahol a 
felszámolás során a ki nem elégített követeléseket bíróság megállapította, és ennek a kötelezettségének 
nem tett eleget. A képviselőknek a következő választások után kérniük kell az adóhatóságtól a 
köztartozásmentes adói adatbázisba való felvételüket. A törvény a polgármesterre is állapít meg 
összeférhetetlenséget, a polgármestereknek gyakorlatilag semmilyen más kereső tevékenységük nem 
lehet, nem lehetnek gazdasági társaság személyesen közreműködő tagjai. A következő önkormányzati 
ciklus 5 évre szól, hogy ne essen egybe a parlamenti választásokkal, nagy valószínűség szerint ez az 
uniós képviselőválasztásokkal egy időben fog lezajlani, és húszévente fog majd egybeesni a 
parlamenti képviselőválasztással. A másik nagyon fontos változás 2013. január 1-jétől, a modernkori 
járásoknak, mint a közigazgatás új egységeinek a kialakítása. A törvényt még nem nyújtotta be a 
parlamentnek az Igazságügyi Minisztérium. Egy törvény fogja szabályozni, hogy ezeknek a 
járásoknak mi lesz pontosan a feladata, és egy nyáron megszülető kormányrendelet rögzíti a járási 
központokat és a hozzájuk tartozó településeket. A járás nem új fogalom a magyar közigazgatásban, 
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több száz évvel ezelőtt is létezett járási kormányhivatal. Abban az időben szolgabíró vezette ezeket a 
közigazgatási egységeket. Létezik a kormány, vannak a megyei kormányhivatalok, és létrejönnek a 
járási kormányhivatalok. Minden hatósági ügy oda fog kerülni. A jövőben csak a klasszikusan 
önkormányzati feladatok maradnak az önkormányzatnál, az államigazgatási hatósági ügyek átkerülnek 
a járáshoz. De ez nem jelenti azt, hogy minden ügyben Szigetszentmiklósra kell menni, hiszen ott csak 
egy járási központ jön létre, a hatósági ügyintézők maradnak itt is a dunavarsányi hivatalban, de a 
főnökük Szigetszentmiklóson a járási kormányhivatal vezetője lesz. Itt a környezetben Dunavarsány, 
Majosháza, Délegyháza a szigetszentmiklósi járáshoz tartoznak majd, a tőlük délre eső települések 
pedig a ráckeveihez. Valamikor ezek a települések a ráckevei járáshoz tartoztak. Ez a javaslat 
mérlegeli azt, hogy az M0-ás környékén, a főváros déli agglomerációjában az elmúlt 20 évben 
megjelent plusz 150 ezer ember, akiknek a hatósági ügyeit intézni kell, ezért a valamikori ráckevei 
járás egy északi szigetszentmiklósi és egy déli ráckevei részre ketté lett osztva. Amiről ma tudni lehet, 
hogy melyek azok a hatósági feladatok, amelyek mind átkerülnek az új járási székhelyű ügyintézésbe, 
ezek az okmányirodai feladatok, az anyakönyvi és hagyatéki feladatok, a gyámhatósági feladatok, 
olyan igazgatási feladatok, mint telephely és működési engedélyek, illetve az építéshatósági ügyek. 
Biztos, hogy ez mindenféleképpen fontos változás lesz az önkormányzatok életében is. 
2010-ben fogadta el a parlament az alkotmány módosítását, melyben rögzítette, hogy a parlamenti 
képviselők létszáma nem több, mint 200 fő. Ehhez készült egy új választási törvény, amely azt mondja 
ki, hogy 106 egyéni listás képviselő, 93 országos listáról bekerült képviselő lesz, összesen 199 
képviselőben rögzítve a létszámot. A választás egy fordulós lesz, az a képviselőjelölt kap mandátumot, 
aki abban a fordulóban a legtöbb szavazatot kapta. Új elem, az, hogy lesz egy nemzetiségi lista is, 
amelyre előzetesen kell jelentkezni. Akik erre feliratkoztak, az országos nemzetiségi listára is 
szavazhatnak annak reményében, hogy képviselőjük bejusson a parlamentbe. Ha nem érnek el 
bizonyos küszöböt, akkor nemzetiségi szószólójuk lesz ott. Új elem még, hogy a határon túli magyar 
állampolgársággal rendelkezők egy pártlistára szavazhatnak egyéni képviselőjelölt állítására. Ami 
Dunavarsány szempontjából érdekes, hogy nem csak a járás tekintetében, hanem a választókerület 
tekintetében is változás lesz, hiszen sokkal nagyobb választókerületek lesznek az országban. 73-mal 
kevesebb lesz, ezért megváltoznak a választókerületek határai is. A régi 13-as választókerület is 
megváltozott, Dunavarsány, Majosháza ebből a választókerületből átkerül a szigetszentmiklósi 
választókerülethez, ahova több új település tartozik majd, Százhalombattától Dunavarsányig egy 
hatalmas választókerület jön létre.  
A negyedik törvényi változás, amiről ma már volt szó, az intézményfenntartásban történő változás, 
mert az iskola intézményfenntartója 2013. január 1-jétől az állam lesz. Az állam fogja fizetni a 
pedagógusok bérét és azok járulékait, az állam bízza meg az igazgatót, a miniszter fogja a megbízást 
aláírni a kormányhivatal, a nevelők és az önkormányzat javaslatai alapján, az állam szabja meg az 
oktatás, nevelés tartalmát. Most folyik a nemzeti alaptanterv vitája, a NAT tartalmazza, hogy egy 
magyar gyereknek mit kell megtanulnia az iskolában. 27 éve nincs szakfelügyeleti rendszer 
Magyarországon, ez újra működni fog. Értékelni is fogják az intézményekben folyó pedagógiai 
munkát a szakfelügyeleti rendszer visszaállításával. Minden oktatási intézmény - beleértve az alapfokú 
művészetoktatási intézményeket is - visszakerül az államhoz, kivétel az óvodai ellátás, amely továbbra 
is önkormányzati kötelező feladat marad. 
Köszöni a figyelmet és a türelmet. 
 
Bóna Zoltán polgármester megkéri a kapitány urat, hogy tartsa meg beszámolóját.  
 
Király Richárd rendőrkapitány elmondja, hogy január 1-jétől megbízott rendőrkapitány Ráckevén, 
korábbi munkahelye Budapesten az I. kerületben volt, ahol kapitány-helyettesként dolgozott. A 2011-
es évről a következőkben számol be. Tolmácsolja a megyei főkapitány úr üzenetét, aki egyéb 
elfoglaltságai miatt nem tudott a közmeghallgatásra eljönni. Erőt, egészséget kíván a Képviselő-
testület további munkájához. 
Az Országos Rendőrkapitányságnak még nincs meg a 2011. évi év értékelése, melyben értékelné a 
rendőrség munkáját. Utána kerül sor a megyei, majd a települési kapitányságok értékelésére. 
Jelen helyzetben az elődje, dr. Csipler Norbert rendőrkapitány munkáját kell értékelnie. Dunavarsány 
lecsúszott a dobogóról a szabálysértések tekintetében. Az illetékességi területen elkövetett 
bűncselekmények 13,7 %-át követik el Dunavarsányban, ami 211 db, ez eggyel több, mint 2010-ben, 
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így a 3. helyről visszalépett a 4. helyre. Érdekes számára, hogy fele annyi bűncselekményt követtek el, 
mint Ráckevén, negyed annyit, mint Szigetszentmiklóson. Vagyonelleni bűncselekmény körében 
egyszerű lopás 62 esetben történt, betöréses lopást 48 esetben regisztráltak Dunavarsányban. Jármű 
önkényes elvitelét egy esetben követtek el. A kollégáinak sikerült egy autótolvaj bűnszövetkezetet 
felszámolni, amely speciális autók lopására szakosodott. 
A közterületen útonálló jelleggel elkövetett garázda magatartások - mint a testi sértés - nem jellemző 
Dunavarsányra, rablást egész évben nem regisztráltak. Idén januárban rögtön volt egy, de annak 
megvan a tettese, aki azóta is előzetes letartóztatásban van. A személy elleni erőszakos 
bűncselekmények száma valamelyest csökkent. A személyek vagyona elleni bűncselekmények száma 
158-ról 139-re mérséklődött. Egy esetben önbíráskodás, két esetben garázdaság miatt, két esetben 
fegyverrel való visszaélés bűncselekménye miatt indult eljárás. Magyarországon 151 db 
rendőrkapitányság működik, ezek közül a 91. helyen végzett a ráckevei kapitányság, ami tisztességes 
középmezőnynek számít. Például olyan kiemelt település, mint Siófok végzett a 151. helyen. Pest 
megyében, ahol 13 rendőrkapitányság található, a 3. helyen áll Ráckeve. 
Közlekedési bűncselekményekben árnyaltabb a kép Dunavarsányban, 2011-ben összesen 20 
közlekedési bűnügyben folytattak le büntetőeljárást, ezek közül volt egy cserbenhagyás, 6 közúti 
baleset okozása, és 11 db ittas vezetés. Ebben a városban a legtöbb az ittasan járművét vezető 
elkövető, amely összefüggést mutat a nyári idegenforgalommal, strandszezonnal. A szabálysértők 
között általában kevés a helyi illetőségű lakos. 39 baleset volt, ebből egy halálos kimenetelű, 13 
könnyű sérüléssel járó és 25 anyagi kárral járó. A szabálysértések nagy részében főszerepet játszott az 
alkohol. A szomorú statisztikát tekintve csak Ráckeve előzi meg Dunavarsányt. A közlekedési 
balesetek oka az, hogy az 51-es út hosszabb szakasza szeli át a települést. Fontosnak tartja a 
körforgalom kialakítását, amely bár hatalmas összeg, de nem mérhető az emberélet értékével. 
2012. évben az őrsfejlesztési program szóba került. A többszöri egyeztetésen átment tervek szerint 
Pest megyében Dunavarsány és Kiskunlacháza rendőrőrs terveit tudomása szerint az ORFK 
jóváhagyta, aláírta, majd visszaküldte a Pest Megyei Rendőr-főkapitányságra. Ez azt jelenti, hogy 
Dunavarsányban 15 fővel tervezik felállítani a rendőrőrsöt, ebből 5 főt a meglévő állományból kell 
kicsoportosítani, és 10 frissen végzett, tanintézetekből szabadult rendőr lenne. Kiskunlacházán 
ugyanez a helyzet, oda 13 fő kerülne. 
Rendőrkapitány úr bizonyára fenntartja magának a jogot, hogy közölje a részleteket, nyilván lesz majd 
ünnepélyes átadás. Tudja, hogy a szakfórumokat megjárta az anyag, és rábólintottak. 
A bűnmegelőzést, baleset-megelőzési programot fontos dolognak tartja, a ráckevei önkormányzat 500 
ezer forintot különített el erre a célra. 
Új polgárőr törvény lépett életbe, a Pest Megyei Rendőrkapitányság Rendészeti Igazgatósága meg 
fogja keresni a helyi polgárőr szervezeteket, mert az együttműködési megállapodásokat újra kell kötni. 
Ha megszületik a megállapodás, úgy tervezi, hogy együtt végzik a járőrözési tevékenységet. A járási 
rendszerrel kapcsolatban megemlítené, hogy nem tudja, módosítja-e a rendőrség, valamint az 
ügyészség és bíróság illetékességi területét. 
Köszöni a figyelmet, és várja a kérdéseket.  
 
Bóna Zoltán polgármester megköszöni a beszámolót. Örömmel hallotta a rendőrőrssel kapcsolatos 
híreket, amelynek létrejötte Dunavarsány érdeke. A rendőrautó kérdését valószínűleg Majosházával 
közösen fogják biztosítani, mert Délegyháza ebben nem lesz partner. A rendőrőrs elhelyezésére az 
ingatlan rendelkezésre fog állni. 
Szeretettel köszönti Ács Sándor vezérigazgató urat, megkéri, adjon számot a jelenlegi helyzetről. 
 
Ács Sándor vezérigazgató köszönti a megjelenteket, szeretne bejelenteni egy szervezetlen csapat által 
folyamatosan végrehajtott bűnügyet, mivel havonta a víz- és csatornaszolgáltatásra az emberek nem 
fizetnek be 2-3 millió forintot. Egy év alatt 25 millió forinttal nőtt a követelésállomány, melyet az 
elvégzett szolgáltatásaikért kiszámláztak, csak nem kaptak meg. 180 milliós a követelésállomány, 
amelyet a lakosokkal szemben nyilvántartanak. Az önkormányzatok szintén 60 millió forinttal 
tartoznak, egyetlen település Dunavarsány, amelynek követelése van a DTV Zrt. felé, amelyet azonnal 
kifizetnek, ha a többi önkormányzattól megkapták a követelésüket. Tragikus, hogy évente 900 millió 
forintot számláznak ki, és ebből 250 millió forintot nem fizetnek be, miközben tulajdonosi hitelből, 
illetve banki hitelből gazdálkodnak. 
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A műszaki állapottal kapcsolatban változás történt, mert eltűnt a magas belvíz, amelyről nem a telep 
tehetett, és a panasz is megszűnt a büdössel kapcsolatban. Várják, hogy sikerüljön elindítani a 
vízminőség javító programot, amely jelentős változást hoz az ivóvíz minőségében, kevesebb mangánt, 
vasat és arzént tartalmaz majd a víz, de arra fel kell készülni, hogy ennek a víznek más lesz az íze. A 
tavalyi évben megkezdték, az idén folytatják a vízórák cseréjét, így pontosabb lesz az elszámolás. 
Támogatják azt, hogy ha valaki szét akarja választani az ivóvízfogyasztást a háztartási egyéb 
vízfelhasználástól, abban együttműködnek. Ha például valaki a házi kútból biztosítja az ipari 
vízfelhasználást, de ezt a vizet a csatornában el kell szállítani, és mérni kell. 
Tervezik a technológia megújítását, hogy a telep még jobb hatásfokkal tisztítjs meg a szennyvizet, 
mert jelenleg nem olyan hatásfokkal tisztít a telep, amit elvár a törvény. 
Akinek házi átemelője van, annak kell gondoskodni az átemelő működtetéséről, javításáról. 
Amikor a szennyvíz bekerül a rendszerbe, a vákuumaknában lehet bűzforrás, mert lehetnek 
fennakadások, dugulások a rendszerben. Gond az is, ha például a csatornából esővíz kerül a 
rendszerbe. Az önkormányzatok társulásával közösen egy ellenőrzést indítanak, amely minden 
háztartást ellenőriz független vállalkozó közreműködésével. Meg fogja nézni, hogy van, vagy nincs 
házi vízrendszer, van csatorna, vagy nincs csatornarákötés. A csapadékrendszer rá van-e kötve a 
csatornára. Létezik szerződés, vagy nem létezik szerződés. Ha valaki szabálytalanul használja a 
rendszert, az mindenki számára károkozás, mert egy-egy vákuumaknára 6-8 háztartás is ráköt és egy 
szabálytalan használat a többi házban okozhat problémát. 
A szaghatás oka a vákuumgépházak és az átemelők állapota. A gépházaknál az összes biofiltert 
felújították és zárttá tették. Az átemelőket is zárttá tették, az ott keletkezett büdös levegőt biofilteren 
keresztül vezetik át, és a levegő kürtőkön keresztül távozik. A rendszerre évente 250 millió forintot 
kellene rákölteni. Sajnos ennél sokkal kevesebbet költöttek rá, mert kevesebb pénzt biztosítottak erre 
az önkormányzatok, ezért a berendezések nincsenek ideális állapotban. 50 millió forintot sikerült a 
rendszer felújítására fordítani, ahol felújítottak, ott lényeges csökkent a zajhatás. Ebben az évben a 
vákuumgépházakban a gyűrűvíz visszahűtését megoldják, amellyel energiát takarítanak meg és a 
szaghatást is csökkenteni tudják. A szennyvíztisztító telepen működik egy előszűrő és ülepítőszűrő, 
melynek működését sokkal intenzívebbé tették, így a szűrés teljesebb, mint korábban volt, így a 
tavakba előtisztított víz kerül. Szigetszentmártonból 2-3 nap alatt ér a szennyvíz a telepre, ezalatt 
rothadás indul meg. Jelenleg kalcium-nitrátot adagolnak a szennyvízhez az átemelőkben, ennek 
következtében 10 ezrelék alatti kénhidrogén tartalommal érkezik a víz a telepre. A szennyvíz 
levegőztetése is intenzívebb, ami nagy zajjal járt korábban, de megváltoztatták a beáramló levegő 
frekvenciáját és sebességét, így a zajhatás megszűnt. A 2-es tóból a keletkezett 1000 t nagyságrendű 
iszapot eltávolították. Ebben az évben kerül sor a 3-as tóban lévő iszap eltávolítására, melyet a 
társulásnak finanszírozni kell. Ez még mindig kevés ahhoz, hogy a törvényben előírt tisztítási 
hatásfokot elérjék, további átalakításokat kell még végezni a telepen. A további intézkedésekre 
szakmai javaslatot tettek a társulásnak és a tulajdonosnak. Kritikus kérdés a víz elhelyezése. 
Dunavarsány területe kicsi ahhoz, hogy ilyen mennyiségű vizet el tudjon nyelni. A tavalyi évtől már 
Taksonyban is tudnak tisztított szennyvizet kihelyezni, mivel a csőrendszer és a fejek felújítása 
megtörtént. Nem oldottak meg minden problémát, ezért a Környezetvédelmi Felügyelőség arra 
utasította a DTV Zrt-t, hogy készítsenek tényfeltárási dokumentációt arra, hogy az eddigi 
tevékenységnek milyen következményei vannak. A dokumentációt a Tisztavíz Kft-vel közösen 
elkészítették, amely azt is tartalmazza, hogy valóban ment ki tisztítatlan szennyvíz a területre, amely 
valamilyen mértékben jelenleg is kimutatható. A dokumentáció elbírálása jelenleg is folyamatban van. 
Az elbírálást követően kötelezni fogják a DTV Zrt-t a szükséges tennivalók megtételére ahhoz, hogy 
megfelelő tisztaságú szennyvizet juttassanak ki. Ez is az oka annak, hogy hozzá kell nyúlni a 
szennyvíztisztítási technológiához. 
A létszám tekintetében minőségi csere történt és a felszereltségük is megváltozott, sokat költöttek arra, 
hogy jó szerszámokkal, megfelelő körülmények között dolgozzanak. 
A víziközmű törvény azt mondja ki, hogy az ilyen 30.000-es nagyságrendű víziközmű telep nem 
életképes. A legalább 50.000-es nagyságrendű valamennyire életképes, az optimális a legalább 
150.000-es nagyságrendű telep, mivel minél kisebb a telep annál drágább, vagy nem tudja a megfelelő 
szolgáltatást biztosítani. A törvény azt mondja, hogy a befektetésvédelem miatt türelmi időt adnak 
arra, hogy amíg a szerződés érvényes, addig működjenek. Ezek általános törvények, a végrehajtási 
utasítás hamarosan megjelenik, melyben szabályozni fogják, hogy egy víziközmű társaságnak mivel 
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kell rendelkeznie, milyen végzettségű emberekkel, milyen tárgyi eszközökkel, milyen 
szabályozottsággal, milyen tőkeerővel. Akkor fogják tudni közösen eldönteni, a társulás és a 
koncesszorok, hogy képesek-e megfelelni a végrehajtási utasításban megadott feltételeknek. Ha 
ezeknek a feltételeknek nem tudnak megfelelni, akkor megállapodnak abban, hogyan fog a 
szolgáltatás a továbbiakban működni. Szerinte megfelelnek majd az elvárásoknak két okból is, munka 
szinten, végrehajtás szinten, és mindegy, hogy a víziközmű törvény hogyan szabályoz, mindenképpen 
végezni kell a dolgukat. 
 
Bóna Zoltán polgármester megköszöni Ács Sándor vezérigazgató úr beszámolóját, és megköszöni az 
eddig végzett munkáját. Sajnos ebben a nehéz helyzetben kell továbbra is ezt a munkát végezni. 
Örömteljes hír ebben a nehéz időszakban, amikor gyárak szűnnek meg, hogy az IBIDEN Kft. úgy 
döntött, hogy európai központjává emeli dunavarsányi telephelyét, és egy harmadik gyáregységet épít 
fel, ahol több száz új munkahely létesül a következő évben. A budapesti illetőségű magyar tulajdonban 
lévő Fém-Alk Zrt. úgy döntött, hogy a dunavarsányi Ipari Parkban vásárol területet, ahol üzemet épít 
és újabb munkahelyeket teremt. 
Egyelőre ideiglenes jelleggel, de élni kellett azzal a lehetőséggel, amellyel eddig Dunavarsány még 
nem élt, hogy bevezetik az építményadót, amely a 300 m2 feletti ingatlanokra vonatkozik 
 A vállalkozások tekintetében. Ez kb. 16-18 vállalkozást érint. Az ebadó bevezetésének lehetőségével 
nem kíván élni az Önkormányzat. 
Akinek kérdése van, kéri, hogy tegye fel. 
 
Szabó Sándor elmondja, gond az, hogy sok olyan kereszteződés van Dunavarsányban, ahol az 
építmény vagy a fák takarják a kilátást. Másik gond az, hogy a Búza utca és a Vörösmarty utca 
kereszteződésében elhelyezett tükör nagyon torzít, úgy tűnik, hogy a járművek messze vannak. Tavaly 
két gépkocsi ütközött, és nem tudja, hogy az a polgárőr aki ott volt, miért távozott olyan nagy 
sebességgel. 
 
Király Richárd alezredes: A polgárőrnek van egy elöljárója, a konkrét ügyben őt kell megkeresni. 
Nem helyes, ha egy polgárőr indokolatlanul száguldozik, általánosságban a polgárőrségnek sincs 
felmentése a KRESZ szabályai alól. A közlekedésbiztonsági kérdéseket a közlekedésrendészeti 
osztályvezető kollégának jelezni fogja. A tükrök kihelyezésével kapcsolatban nincs képben, nem tudja, 
vonatkozik-e rá valamilyen fizikai hitelesítés, mint például a sebességmérő berendezésekre. Ez egy 
érdekes szakkérdés, utána fog nézni, de a tükörben való tájékozódás nem helyettesíti azt, hogy a 
gépjárművezető kinézzen, és pontosan felmérje a helyzetet. 
 
Bóna Zoltán polgármester: Észlelték, hogy balesetveszélyes a kereszteződés, és kitették a tükröt. 
Valóban rossz ez a kereszteződés, majd utána néznek, mit lehet tenni. 
 
Király Richárd alezredes: A fákkal kapcsolatban közlekedéstechnikai szempontból meg kell 
tekinteni a helyszínt, és megszüntetni a balesetveszélyes helyzetet.  
 
Bóna Zoltán polgármester: A Városgazdálkodási Kft. a helyzetet folyamatosan kezeli, ha elnök úr 
ismerteti a pontos helyszínt, megnézik és megoldják a problémát. 
 
Szabó Sándor: Hogy lehet megoldani azt megoldani azt a problémát, hogy a kocsmákba betérő 
gépjárművezető amikor kijön, ittasan és a mellékutakon eltávozik. Ellenőrizni kell, hogy ha a 
gépjármű hosszan parkol a kocsma előtt, hol van a tulajdonos. 
 
Király Richárd alezredes: Az, hogy ki a tulajdonos, az nem érdekes, csak az, hogy aki beül a 
járműbe, az ittas-e vagy nem. Nyitott kapukat dönget, mert a rendőrség sok helyen szeretne ott lenni, 
de nem állíthat minden kocsmához rendőrt. Voltak területek, amelyekre rászálltak, ott megszűnt az 
autóval közlekedés. 
 
Bóna Zoltán polgármester: Megköszöni kapitány úr jelenlétét és a feltett kérdésekre adott válaszait. 
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Balázs Orsolya: A Diófa utcában lakik, megkérdezi, hogy mikor lesz az utcában csatornázás, mivel 
nagyon megemelkedett a szennyvízelszállítás költsége. 
 
Bóna Zoltán polgármester: A kérdés jogos, évek óta tudott, hogy az Epres – Diófa utca környékén el 
kell végezni ezt a beruházást, de amikor arra került volna sor, hogy társulatot szervezzenek, vagy az 
Önkormányzat a saját bevételei terhére elvégezze a beruházást, addigra a településnek megszűnt erre a 
lehetősége. Azt tapasztalta, hogy hiába építenék ki a rendszert, nem lenne annyi rákötés, hogy 
rentábilis legyen. Reméli, hogy ősz táján eljutnak abba a helyzetbe, hogy az Önkormányzat vagy 
társulati szinten, vagy saját tőkével a rendszert kiépítse a területen, addig az utak maradnak olyanok, 
amilyenek eddig voltak. Reméli, hogy a következő évi költségvetésnél már tervbe kerül a rendszer 
kiépítése.  
 
Ács Sándor vezérigazgató: A hulladékgazdálkodásról szóló törvény azt mondja ki, hogy ebben az 
évben nem kerülhet többe a szippantott szennyvíz elszállítása, mint a csatornán szállított. Ha többet 
fizetett ezért, akkor kéri a számlát, és a különbözet összegét visszafizetik a lakosnak. Az ő dolga, hogy 
ebben az alvállalkozóval egyeztessen. 
 
Árendás Viktória: A vízszámlával kapcsolatban problémája van a teljesítés dátumával, a számla 
keltével. Szerinte nem felel meg a számviteli és az ÁFA törvénynek. Az a kérdése, hogy miért nem 
utalhatja a pénzt közvetlenül. 
 
Ács Sándor vezérigazgató: Megoldható, hogy átutalással fizessen a szolgáltatási szerződés 
módosítását követően. A statisztika alapján a készpénzfizetések útján jobban hozzájut a DTV Zrt. a 
pénzéhez, mint átutalással vagy csekkel való fizetés esetében. A számlát folyamatosan ellenőrzi az 
APEH, és szerintük a számla megfelel az előírásoknak. 
 
Pillmayer András kérdése, hogy a bizottsági ülések előterjesztéseinek az anyaga miért nincs fenn az 
interneten a bizottsági ülés előtt 5 nappal, hogy bele tudjanak nézni, és írásban hozzá tudjanak szólni. 
 
Dr. Szilágyi Ákos jegyző: Az Önkormányzat nem köteles az előterjesztést feltenni a netre. A meghívó 
nyilvános, az ülésen részt lehet venni. A közvetett demokrácia intézménye érvényesül 
Magyarországon, a választópolgárok megválasztották képviselőiket, a képviselők megkapják a 
szakmai anyagokat, azokat megvitatják, majd meghozzák döntésüket. Aki az ülésen részt kíván venni, 
az ülés nyilvános részén ezt megteheti, és ha az SZMSZ alapján a Képviselő-testület megadja a szót, 
akkor hozzászólhatnak a témához. Nem tanácskozási joggal vesznek részt az ülésen. Az anyagok a 
kiküldés időpontjáig változhatnak, és el akarja kerülni, hogy kimenjen olyan anyag is, ami menet 
közben módosult. Ez a gyakorlat teljesen jogszerű, ezzel semmilyen szabály nem sérül. 
 
Pillmayer András: Taksonyban ugyanezek a jogszabályok érvényesek, de ott 5 nappal a bizottsági 
ülések előtt fenn vannak a bizottsági ülések anyagai a neten, ahol meg lehet tekinteni, és hozzá lehet 
szólni. Aki nem tud elmenni, interneten tud kérdést intézni a testülethez, illetve a bizottsághoz. 
 
Dr. Szilágyi Ákos jegyző: Pillmayer úr Dunavarsányban tartózkodik. 
 
Pillmayer András: A közmeghallgatás időpontját az SZMSZ szerint 30 nappal korábban meg kellett 
volna hirdetni, amely nem történt meg. 
 
Bóna Zoltán polgármester: A decemberi testületi ülésen elfogadták a 2012. évi munkatervet, amely 
nyilvános, az újságban is megjelent. A munkaterv tartalmazza a közmeghallgatás időpontját. A 
következő közmeghallgatás októberben, a Petőfi Klubban lesz. 
 
Pillmayer András: Volt alkalma bejutni a szennyvíztisztító telepre, ahol Ács úr részletesen 
tájékoztatta és megmutatta a tisztítóberendezést is, amely nem enged ki bizonyos méretnél nagyobb 
szennyeződést. Szeretne megmutatni egy fényképet a testületnek, amely 2011 februárjában készült 
Taksonyban. 
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Bóna Zoltán polgármester: 2011 februárjában nem történt Taksonyban öntözés. 
 
Ács Sándor vezérigazgató: Mint már elmondta, intenzifikálták az összes szűrőberendezést. Volt egy 
időszak, amikor a tisztított szennyvíz fogadása úgy történt a telepen, hogy az ürítés közvetlenül a tóba 
történt, amelyben ezért bármilyen típusú szennyeződés lehet. Több mint egy éve nem történik ilyen. 
Nem fogadnak szippantott szennyvizet, és az előszűrők működnek. 
 
Pillmayer András: Úgy tudja, most lesz a 3-as tóból a szennyvíziszap eltávolítása. Biztos, hogy van 
benne hasonló szennyeződés. 
 
Ács Sándor vezérigazgató: Valószínűleg van. A szűrők tisztításakor is rengeteg oda nem való 
szennyeződést találtak, úgy a 3-as tóban is találnak majd. Az elszállítás úgy történik, hogy kiszedik az 
iszapot, sűrítik, és a sűrítményt a Fővárosi Csatornázási Művek egy engedélyezett lerakójába viszik el, 
amely ennek fogadására alkalmas. Minden fuvar elszállítása dokumentálásra kerül. 
 
Árendás Viktória ezzel kapcsolatban kérdezi, hogy történt-e arra valamilyen felmérés, hogy milyen 
környezeti károkat okozott az eddigi rossz működés. 
 
Ács Sándor vezérigazgató: Igen, tényfeltárásra kötelezték a társaságot. A dokumentációt 
elkészítették, és javaslatot is tettek az okozott kár megszüntetésére. A dokumentáció még nincs 
elbírálva, ezért csak akkor lehet érdemben beszélni róla, ha a Környezetvédelmi Felügyelőség 
tudomásul veszi, és meghozza határozatát, melyben meghatározza a további teendőket. Van 
határérték-túllépés, amely ennek a tevékenységnek a következtében történt. 
 
Lovász Zoltán: Az előző testületi ülésen hallotta, hogy a posta épület elbontásra kerül, és egy teret 
hoznak itt létre. Az a kérdése, hogy lehetne-e továbbgondolni, hogy a tér nagyobbítható legyen. Ha a 
mellette lévő idejétmúlt épület eltűnik, ezt érdemes lenne meggondolni. Másik gondja, hogy énekkari 
tagként a kultúrházban is szeretnének fellépni, de sajnos a terem akusztikája nem megfelelő. Meg 
lehetne egy akusztikus mérnököt bízni, aki magyarázatot adna és segítséget nyújtana a megfelelő 
akusztika kialakítására. Esetleg az is megoldás lehet, hogy a plafonon lévő perforált elemeket 
kicseréljék. 
 
Bóna Zoltán polgármester tud a problémáról, bár Usztics Mátyás színművész szerint tökéletes az 
akusztika. Az akusztikus mérnök megbízására megvan a lehetőség. A park kérdésével kapcsolatban 
elmondja, hogy az Invitel ingatlan megmarad, a másik szomszéd a gyermekjóléti szolgálat, a jobb 
oldali épület megszerzése a tulajdonviszonyok miatt jelenleg nem lehetséges. 
 
Dr. Szilágyi Ákos jegyző visszatérve Pillmayer úr előző kérdésére, a lakosok eddig is gyakorolták 
azokat a jogokat, hogy betekinthetnek a nyilvános ülések előterjesztéseibe és jegyzőkönyveibe. A 
jegyzőkönyvek mellékleteiben találhatók az előterjesztések, és a betekintés joga minden állampolgár 
részére biztosítva van. Ön is többször élt ezzel a lehetőséggel.  
 
Pillmayer András: Legutóbb Nagyvarsányban volt közmeghallgatás, akkor megígérte Vella úr, hogy 
a KDV-KTVF határozatot megkapja, de erre a mai napig nem került sor. Miért tagadták meg a 
határozat kiadását, és mikor kap belőle egy példányt. 
 
Vella Zoltán osztályvezető: Már az előző közmeghallgatáson is elmondta, hogy akkor tudja kiadni a 
határozatot, a tényfeltárási dokumentációt, ha azt a hatóság elfogadta. Addig azokat a mérési 
tényadatokat, amely az anyag mellékleteként szolgálnak, ki tudják adni. A felügyelőség álláspontja az, 
hogy ameddig nincs lezárva az eljárás egy jogerős határozattal, addig ne adjanak ki információt. Meg 
lehet keresni a Felügyelőséget, ha a Felügyelőség úgy dönt, hogy folyamatban lévő eljárásról kiadja az 
információkat, az az ő felelőssége. 
 
Juhász Jenő: Elhangzott, hogy előszűrők lettek beépítve, amelyek használatosak a tisztítási eljárás 
során. Ács Sándor úrhoz tenne fel kérdést, hogy a vízkibocsátásra vonatkozóan létezik-e törvényben 
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meghatározott határérték, hogy milyen minőségű vizet lehet a szennyvíztelepnek kijuttatnia. 
Reménytelennek érzi a helyzetet, mert a Környezetvédelmi Felügyelőség minden évben megállapít 
valami rosszaságot, de a megoldás sose valósul meg. A talajvízre a kibocsátott szennyvíz olyan hatást 
gyakorolhat, amely már visszafordíthatatlan. 
 
Ács Sándor vezérigazgató: Vannak határértékek, bár nem erre a szennyvíztelepre, hanem általában a 
szennyvíztelepekre. Amikor a telepet létesítették, kapott egy vízjogi létesítési engedélyt, abban 
előírták, mit kell a telepnek teljesíteni. A telepet próbaüzemre bocsátották, a próbaüzem a tavalyi év 
végéig tartott, miközben belépett az ország az Európai Unióba. Onnantól kezdve az uniós 
jogszabályok is érvényesek a telepre, melyek szigorúbbak, mint amit megfogalmaztak a telep tervezői, 
illetve jóváhagytak a hatóságok. A telep jelen működésekor az uniós normákat helyenként nem 
teljesítik, helyeként túllépik. Szívesen eljuttatja Juhász úrhoz azokat a törvényeket, melyek a telep 
technológiáját, a kibocsátott víz határértékeit tartalmazzák. Léteznek előírások melyek a működésüket 
szabályozzák, de konkrétan olyan előírást találni, hogy egy tavas technológiával működő 
szennyvíztelep gyökérzónás öntözéssel milyen kibocsátási határértéket érjen el, olyan nem található, 
de általános előírások vannak. Jelenleg nem tud semmiféle dokumentációt mutatni, csak akkor, ha 
lezajlik az eljárás, és a döntés közadattá válik. 
 
Juhász Jenő: Létezik a kibocsátási határérték felszíni vízbefogadóra vonatkozva, de az a víz elhagyja 
a területet. De itt a szennyező anyag egy adott helyen marad és dúsul fel, 6 település méreganyaga 
kerül ide. Kertészeti szezonban ebből a vízből locsolnak, mert nem lehet tudni, mi van abban a vízben. 
Nem elég az előírt paramétereket mérni, ki kellene bővíteni a mérések körét. 
 
Ács Sándor vezérigazgató: Környezettudatosan gondolkodva a szennyezőanyagok máshova vezetése 
nem megoldás. Nyitott arra, hogy olyan paramétereket is mérjenek, amelyek fontosak a lakosság 
szempontjából, de neki, mint üzemeltetőnek elsődleges feladata a telep üzemeltetése. Kéri, hogy 
tegyen javaslatot és egy ésszerű összeghatáron belül elvégeztetik a javasolt vizsgálatokat és publikussá 
teszik a vizsgálat eredményét. Neki az a kötelessége, hogy törvénytisztelő polgárként azokat a 
paramétereket mérje és tartsa be, amelyeket a törvény előír.  
 
Bóna Zoltán polgármester egyetért a felszólalókkal, de azt tudni kell, hogy ezt a technológiát a 
tervezőkkel együttműködve ezek a hatóságok hagyták jóvá, és ezek a hatóságok nagyon sok mindent 
nem csináltak az elmúlt években. Sok probléma volt a telep működésében, de a hatóságoktól a kérések 
ellenére semmiféle segítség nem érkezett. 
 
Zimmermann Péter: Kérdése lenne a Fém-Alk Zrt-vel kapcsolatban. A tavalyi közmeghallgatáson 
már érdeklődött, de nem kapott semmiféle információt. Azt kérdezi, miért nem kapott tájékoztatást. 
 
Bóna Zoltán polgármester: Az Ipari Park magántulajdonban van, tőlük szóban annyi tájékoztatást 
kapott, hogy megkötötték az adásvételi szerződést.  
 
Dr. Szilágyi Ákos jegyző: Jelenleg a Fém-Alk Zrt-nek építéshatósági kérelme nincs a hivatalba 
beadva. A környezetvédelmi hatóságnál volt egy eljárás, de erről nem tájékoztatták a hivatalt. Ha 
megszületik a határozat, melynek tárgyában a környezetvédelmi eljárás elindult, az feljogosítja a Fém-
Alk Zrt. tulajdonosait, hogy a szükséges tervezési munkálatokat elvégezzék, és amennyiben építési 
engedély köteles tevékenységet kívánnak megvalósítani, abban az esetben a vonatkozó szabályok 
szerint benyújtják a kérelmet az elsőfokú építésügyi hatósághoz. A hatósági eljárás nem nyilvános 
eljárás, ezért ha beadják a kérelmet, tájékoztatás szintjén lehet információt adni, de magáról az eljárás 
tárgyáról részletes információt kiadni nem lehet. Azok a személyek fognak az ügyről értesülni, akik az 
eljárásban ügyfélnek minősülnek, amiről az eljárás során döntenek. 
 
Zimmermann Péter: Ha bejelentkeznek ügyfélként, akár a hivatalban akár a környezetvédelmi 
hatóságnál, akkor tehát kaphatnak tájékoztatást. 
Dr. Szilágyi Ákos jegyző: Nem kell bejelentkezni, az eljárási jogszabályok rögzítik, hogy ki minősül 
ügyfélnek az adott államigazgatási ügyben, és kinek kell az eljárás során tájékoztatást adni. Ha 
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bejelentkeznek, azt a tájékoztatást megkaphatják, hogy indult-e építéshatósági eljárás, vagy nem. 
Egyébiránt, ha a környezetvédelmi jogerős határozat megszületik, annak tartalmáról az adott 
hatóságnál tájékozódhatnak. 
 
Gergőné Varga Tünde alpolgármester: Mindenkinek fontos teendője van a környezetvédelemmel 
kapcsolatban, ez fontos kérdés a közmeghallgatásokon, testületi üléseken. Ha valaki igazán 
környezetvédő, akkor nem csak a települést figyeli, hanem a közvetlen környezetét is. Például az egyik 
utcán áll egy busz, amelyből állandóan folyik a fagyálló. Ez egy környezetszennyező tényező, de nem 
figyelnek rá, mindig a szennyvíztelep a téma. Vannak állattartási problémák, amelyek szintén 
szennyezik a környezetet, de az odafigyelésen múlik, hogy megoldás szülessen. Mindenki azon van, 
hogy a szennyvíztelep problémáit megoldja, de körül kell nézni az ember közvetlen környezetében is, 
és megtenni a szükséges lépéseket. Bejárta a környéket, és nagyon sok helyen rengeteg szemetet talált. 
 
Lovász Zoltán: Az a kérdése, hogy képes-e ez a szennyvíztisztító 15-20 éves távlatban befogadni a 
keletkező szennyvizet. 
 
Ács Sándor vezérigazgató: Amikor a szennyvíztisztító létesítési engedélyét megadták, akkor azt 
mondták, hogy naponta 6000 m3 szennyvíz befogadására alkalmas csöveken keresztül, és 500 m3 
szippantott szennyvíz befogadására. Jelenleg naponta 2500 m3-rel üzemel normál körülmények között, 
és néhány 10 m3 volt a szippantott szennyvíz. A névleges teljesítménye a telepnek duplája, mint 
amilyen teljesítményre jelenleg használják. A telepet nem a kapacitás okán kell intenzifikálni, hanem 
hogy jobb minőségben tisztítsa a szennyvizet. Amikor ez megtörténik, ésszerűen az intenzifikálásnak 
is egy olyan kapacitásbővítést kell figyelembe vennie, hogy a fejlődés lehetőségét magában tudja 
tartani, ennek megfelelően legalább ennyi kapacitással kell majd bővíteni. Nincs ma ilyen korlátja a 
szennyvíztisztító telepnek. 
 
Sándor Jolán: A Városgazdálkodási Kft. zöldterület gondozással kapcsolatos munkaköre megszűnt, 
ezt a feladatot megpályáztatták és a pályázatot egy ceglédi vállalkozás nyerte. Szerinte a 
Városgazdálkodási Kft. munkatársai látványosabb munkát végeztek az Egészségház körül. A ceglédi 
vállalkozó dolgozói kint voltak kb. 20 percig, abból állt a munka, hogy fűgereblyével gereblyéztek, és 
lombfúvóval elfújták a leveleket, így a lakása udvara tele van száraz fűvel és levelekkel. Amit nem 
szedtek össze, az ott van a kerítés mellett. A munka nagyját végezték el, a fele munkát ott hagyták. Az 
a kérdése, hogy megéri-e a városnak, hogy ilyen vállalkozót bízzanak meg ezzel a munkával. 
 
Bóna Zoltán polgármester: Húsbavágó döntést említett, amelynek ódiumát személyesen vállalja fel a 
testület többségével együtt, ha ez nem úgy sikerül, ahogy kellene. Nagyon nem volt elégedett azzal a 
zöldterület fenntartással, amit elvárhattak volna több mint 25 millió forintért. A korábbi években sem 
volt megelégedve ezzel a munkával, de bízott a változásban. Tavaly ősszel úgy döntött, hogy 
amennyiben a Képviselő-testület támogatja, közbeszerzést ír ki az Önkormányzat a közterület 
gondozásra, amire képviselői javaslatra a kft-t is meghívták. A kft. pályázatát a közbeszerzést bíráló 
bizottság törvényi szempontokat figyelembe véve alkalmatlannak minősítette. A pályázatot egy 
ceglédi cég nyerte, akik megjelentek az Egészségháznál. Tudja, hogy a kft. hetekig nem ment ki az 
Egészségházhoz. Amennyiben a vállalkozóval a szerződés nem úgy áll október-novemberben, ahogy 
az elvárható lenne, és minimális pozitív változás nem észlelhető, akkor megszűnik az egy évre szóló 
szerződés. A Városgazdálkodási Kft. olyan súlyú feladatokat végzett folyamatosan az elmúlt években, 
annyira megnőtt rajta a teher, hogy bizonyos tevékenységet már nem tudott megfelelő színvonalon 
végezni. Reméli, hogy az, hogy ezt a feladatot elvették, az mind a település, mind a kft. hasznára válik. 
 
Szabó Sándor a csapadékvíz elvezető árkokkal kapcsolatban kérdezi, hogy ahol üres telek van, illetve 
ott, ahol idős ember lakik, az árok tisztítása kinek a feladata. 
 
Bóna Zoltán polgármester: Ha üres a telek, akkor is van tulajdonosa, az ő kötelessége az árok 
tisztítása. Ha nagyon áldatlanok az állapotok és jelzés érkezik, akkor a kft. végzi el a munkát. 
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Juhász Jenő: Megkérdezi, hogy az új cég vállalásában ugyanazért a pénzért ugyanazt a szolgáltatást 
nyújtja, vagy kevesebb pénzért kevesebb szolgáltatást nyújt, vagy kevesebb pénzért ugyanazt a 
szolgáltatást nyújtja. 
 
Bóna Zoltán polgármester: Valamivel kevesebb pénzért ugyanazt a szolgáltatást nyújtja. A szerződés 
tartalmazza, hogy Dunavarsányban 11.000 tő virág kerüljön kiültetésre. A Kft-vel más típusú, ún. 
üzemeltetési szerződés van érvényben. 
 
Juhász Jenő elmondja, hogy örül annak, hogy két csoportos családi napközi létesül Dunavarsányban, 
amely az Önkormányzat támogatását élvezi. 2010. november 9-én elhangzott, hogy igazságtalan lenne 
14 gyereket kiemelni a tömegből és támogatást adni nekik. Miben változott a helyzet, milyen 
támogatási feltételekkel jött létre a megállapodás. Ez a családi napközi vállalkozási forma ugyanaz-e, 
mint a településen működő két családi napközi. Esetleg olyan szociális feltételekkel, amely az 
Önkormányzat által támogatott családi napközinél megfelel, a másik családi napközinek is támogatást 
nyújtanak. 
 
Bóna Zoltán polgármester: A Magyar Máltai Szeretetszolgálat azzal a feltétellel vásárolta meg az 
épületet az Önkormányzattól, hogy ott hosszú távon, közérdeket szolgáló tevékenységet végez. Az 
idősek napközi otthona ott nem igazán működött. A Máltai Szeretetszolgálat vezetősége több mint fél 
évvel ezelőtt felhívta a figyelmet arra, hogy a jelenlegi állapot az adásvételi szerződésnek nem igazán 
felel meg. Akkor azt fogalmazta meg, hogy a településen legnagyobb probléma a családi napközi 
hiánya. Létrejött a megállapodás ezzel a non-profit szervezettel az Önkormányzat érdekeit szem előtt 
tartva. A családi napközi igénybevételéhez három kritériumot szabtak meg, amely a támogatási 
szerződés alapja volt: a dunavarsányi lakcím, a 2 és 3 év közötti életkor, és az édesanya munkába 
állása. Így valamilyen szinten enyhített az Önkormányzat a gondokon. 
 
Juhász Jenő: Így nagyobb eséllyel indul egy családi napközi, amit támogatnak. Korábban arról volt 
szó, hogy létrejöhet egy családi napközi hálózat, ahol rugalmasan kezelik az igényeket, mert nem az a 
demográfiai növekedés van, mint pár évvel ezelőtt. A bölcsődének semmi értelme nem lenne. 
 
Bóna Zoltán polgármester: A bölcsődének szigorúbbak a feltételei, mint a családi napközinek, és itt 
a Máltai Szeretetszolgálat vállalta a teljes beruházás költségeit.  
 
Juhász Jenő: Nem a támogatás a lényeg, hanem a szülők, akik hoznák a gyerekeket, de esetleg 
közelebb lenne nekik Nagyvarsány, de nincs buszjárat, mert megszűntették. Az a kérdése, hogy a 
szülőknek lehetőségük nyílik-e a későbbiekben ugyanolyan formában azokkal a szociális feltételekkel 
támogatást nyerni, mint más családi napközik, melyek Dunavarsány területén működnek.  
 
Bóna Zoltán polgármester: Dunavarsány Önkormányzat továbbra sem kíván személyeket támogatni, 
és jelenleg a Magyar Máltai Szeretetszolgálattal kötött támogatási szerződést a családi napközi 
működtetése érdekében. 
 
Pillmayer András: 24 millió forintba került az iskola terv, megkérdezi, tervezi-e az Önkormányzat 
megépíteni az iskolát. 
 
Bóna Zoltán polgármester: Mivel a közoktatás állami feladattá válik 2013. január 1-jétől, nem tudja 
azt mondani, hogy épül iskola önkormányzati finanszírozásban. 
 
Pillmayer András: Az iskola felújítására tudomása szerint 333 millió hitelt vett fel az Önkormányzat 
saját erőből, pályázati pénz nélkül. Kérdése, hogy volt-e abban az időben uniós pályázati lehetőség 
iskola felújítására. 
 
Bóna Zoltán polgármester: Abban az időben nem volt a környéken iskola felújítására vonatkozó 
pályázat. Az ország többi régiójában volt erre lehetőség, a közép-magyarországi régióban nem. Az 
Önkormányzat eredeti koncepciója az új iskola építése volt, de ezt a gazdasági válság meghiúsította, 
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ezért került sor a régi iskola felújítására. A terveket kifizették, de nem lett volna 3 milliárd forint az új 
iskolára. 
 
Vella Zoltán osztályvezető: A hitelt sikerült kedvező, államilag támogatott hitelkonstrukcióban 
felvenni. 
 
Pillmayer András érdeklődik az új polgármesteri hivatal építéséről. 
 
Bóna Zoltán polgármester: Jelen pillanatban még nem döntött erről a Képviselő-testület. Tervek 
vannak, de a döntést még nem hozták meg. Ki lehet mondani, hogy most már a település szégyene ez a 
ház, meg lehet várni, hogy rádől a kollegákra, vagy kigyullad. Ezt a kérdést a következő hónapokban 
tisztázni fogják. 
 
Pillmayer András Jegyző úrtól kérdezi, hogy ő-e a természet őre Dunavarsányban. 
 
Dr. Szilágyi Ákos jegyző: Első fokon igen. 
 
Pillmayer András: Amikor a Lasslsberger bányát létesítették, azt miért nem akadályozta meg. 
 
Dr. Szilágyi Ákos jegyző: Már korábban megírta Pillmayer úrnak, hogy a bányanyitás a 
Bányakapitányság hatásköre, egyébként 2008-ban nem dolgozott itt, de abban az időszakban és 
később is az Önkormányzat a bányanyitás ellen foglalt állást. Amikor a bánya terjeszkedni akart, 
szintén ellene foglalt állást. A bányanyitás engedélyezése a különböző szakhatóságok bevonásával az 
illetékes bányakapitányság hatásköre, ezért ezzel kapcsolatban a bányakapitányságnál kaphat 
információt, ha ebbe a kapitányság betekintést enged. 
 
Pillmayer András kérdezi, hogy amikor az erőspusztai út le volt zárva, mert a tisztítótelep vize 
elárasztotta az utat, az útlezárást a Jegyző úr volt-e aki elrendelte. 
 
Dr. Szilágyi Ákos jegyző: Az útlezárásra a katasztrófavédelem jegyében került sor, helyi intézkedés 
volt, a Védelmi Bizottság rendelte el, ugyanis az út közlekedésre nem volt alkalmas. 
 
Pillmayer András: Ez a víz befolyt a természetvédelmi területre. 
 
Dr. Szilágyi Ákos jegyző: Magasan állt a talajvízszint, azt, hogy a víz hova folyjék, nem tudták 
befolyásolni, mert átbukott mindenfajta gáton. Olyan mennyiségű csapadék esett, hogy a 
megemelkedett talajvíz semmilyen gátnak nem állt ellen. Ezt a helyzetet más sem tudta volna 
megakadályozni. 
 
Juhász Jenő: A felülvizsgálatnál történt-e talajvízszint vizsgálat a kontroll kutakban. 
 
Vella Zoltán osztályvezető: A felülvizsgálatot megelőzően történt mérési kötelezés is, minden 
monitoring kútban vettek a felügyelőség munkatársai mintákat és 11 furatot is végeztek, melyek 
alapján tényfeltárásra kötelezték a DTV Zrt-t. A mérések során talajvíz vizsgálat is történt. A kutakon 
kívül Dunavarsányban és Taksonyban magánházak kútjaiból is vettek mintát. 
 
Juhász Jenő: A kezében tart egy vizsgálati jelentést egy geodéziai jegyzőkönyvből. Megkérdezi, hogy 
a szennyvíztisztító telep és a régi Forsz üzem között hány centiméter, vagy hány méter a 
szintkülönbség. Tájékoztatásul elmondja, hogy a Duna vízgyűjtőterületén hatalmas sóderágy 
helyezkedik el, amelyben akadálytalanul folyhat a víz. 
 
Bóna Zoltán polgármester: Ez nem egy kvízműsor. 
 
Juhász Jenő: A tanulmányokat, melyek alapján döntenek, el kell olvasni, hogy jó döntést tudjanak 
hozni. 
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Herczeg Mariann képviselő: Ahogy minden átalakul a környezetben, úgy a talaj is átalakul. Van, 
ahol új források keletkeznek. Az ingatlanokra is igaz, olyan házakban keletkezett repedés, ahol ilyen 
még nem fordult elő, volt, ahol megállt a repedés. A belvíz okozta pinceelöntés is olyan volt, hogy 
egyik utcában másfél méter víz állt a pincében, a másik utcában száraz maradt a pince. Az, hogy 
mennyi a talajszint különbség, az is függ ezektől a dolgoktól. A képviselők is a településen laknak, és 
minden kellemetlen esemény őket egyaránt érinti. 
 
Juhász Jenő: A legmagasabb pontot a szennyvíztelepnél mérték, a legalacsonyabban a Forsz-nál. A 
szennyvíztelep egy vízdomb, ezért folyamatos csökken a víz magassága, ahogy távol mennek a 
teleptől. Ez azért van, mert folyamatos utánpótlást kap ez a domb a sóderágyban. 
 
Bóna Zoltán polgármester úgy gondolja, hogy a szennyvízteleppel elindultak valamerre, szeretné 
kérni ebben a segítő kezeket. Úgy látja, hogy néhányan azt feltételezik, hogy direkt, szánt szándékkal 
rombolják a környezetüket, ezt kikéri magának, mert ez túlmegy egy morális határon. 
 
Juhász Jenő: Ez régi probléma, több mint 10 éve fennáll, és az hogy történt valami az azért van, mert 
volt egy társadalmi nyomás. 
 
Bóna Zoltán polgármester: Ez a nyomás 12 éve nehezedik a szennyvíztelepre  
 
Szikora Ferenc: Aránylag közel lakik a szennyvíztelephez, éveken keresztül volt víz a kútjában, most 
nincs víz. Nem érti, hogy miért nem folyik oda a víz. 
 
Batu Emma: Novemberben részt vett egy bizottsági ülésen és nem kapott szót. Amikor ezt 
megemlítette a következő testületi ülésen, Jegyző úrtól azt a választ kapta, hogy passzív demokrácia 
van. Kéri Jegyző urat, magyarázza meg, ez mit jelent. 
 
Dr. Szilágyi Ákos jegyző: Ilyen szóösszetételt, hogy passzív demokrácia soha nem használt, a 
közvetett demokráciát említette. 
 
Bóna Zoltán polgármester szeretné leszögezni, hogy adott a lehetőség, hogy hozzászóljanak az 
üléseken. Olyan előfordulhat, hogy nem veszi észre az elnök úr a jelentkezőt. Nagyon sok településen 
és bizottsági ülésen egyáltalán nem adnak szót. A döntés felelőssége a testületé, ezé a kilenc emberé, 
illetve a jegyzőé és az aljegyzőé.  
Megköszöni a hozzászólásokat és a közmeghallgatást 2017 órakor lezárja. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 

Bóna Zoltán      Dr. Szilágyi Ákos  
   polgármester        jegyző 
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